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۶۷ فوتی و شناسایی ۲۷۸۴ ابتلای جدید کرونا در کشور
بر اســاس اعلام مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت بهداشت، در طول 
۲۴ ســاعت، ۶۷ بیمــار کووید۱۹ جان خود را از دســت دادند و مجموع جان 
باختگان این بیماری به ۱۳۰ هزار و ۸۳۱ نفر رســید.به گزارش ایســنا، طبق 
اعــلام مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت، از روز ۲۲ آذر تا روز ۲۳ آذر 
۱۴۰۰ و بر اســاس معیارهای قطعی تشــخیصی، دو هزار و ۷۸۴ بیمار جدید 
مبتلا به کووید۱۹ در کشــور شناســایی شد که ۴۳۳ نفر از آنها بستری شدند.
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۶ میلیون و ۱۶۰ هزار و ۳۰۳ نفر رسید.

متاســفانه در طول ۲۴ ساعت ، ۶۷ بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند 
و مجموع جان باختگان این بیماری به ۱۳۰ هزار و ۸۳۱ نفر رسید.خوشبختانه 
تا روز ۲۳ آذر، ۵ میلیون و ۹۸۰ هزار و ۵۶۶ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از 
بیمارســتانها ترخیص شده اند.سه هزار و ۴۲ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ 
در بخش های مراقبت های ویژه بیمارســتانها تحت مراقبت قرار دارند.تا روز ۲۳ 
آذر، ۴۰ میلیون و ۲۵۸ هزار و ۳۵۱ آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام 
شــده است.در حال حاضر ۰ شهر کشــور در وضعیت قرمز، ۸ شهر در وضعیت 
نارنجی، ۱۱۹ شــهر در وضعیت زرد و ۳۲۱ شــهر در وضعیت آبی قرار دارند.
همچنین بر اســاس اعلام مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت، 
مجموع واکســن های تزریق شده کرونا در کشور به ۱۱۱ میلیون و ۵۵۸ هزار و 
۶۶۳ دُز رســید.به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت، 
تــا روز ۲۳ آذر، ۵۸ میلیون و ۸۵۷ هزار و ۲۱۳ نفر دُز اول، ۴۹ میلیون و ۷۲۹ 
هزار و ۶۴۴ نفر دُز دوم و دو میلیون و ۹۷۱ هزار و ۸۰۶ نفر نیز دُز سوم واکسن 
کرونا را تزریق کرده اند.بر این اساس مجموع واکسن های تزریق شده در کشور 
به ۱۱۱ میلیون و ۵۵۸ هزار و ۶۶۳ دُز رســید.همچنین در یک شبانه روز ۴۷۳ 

هزار و ۹۲۵ دُز واکسن کرونا در کشور تزریق شده است.

آسمان تهران همچنان ابری و غبارآلود
بر اســاس اعلام اداره کل هواشناسی استان تهران، وضعیت جوی استان تهران 
طی پنــج روز آینده، صاف تا نیمه ابــری و غبارآلود همراه بــا افزایش غلظت 
آلاینده ها در مناطق پرتردد شــهری و صنعتی پیش بینی می شــود.به گزارش 
ایسنا،بر اساس بررسی داده ها و نقشه های پیش یابی هواشناسی، تا پایان هفته 
به دلیل پایداری و ســکون جو انباشــت و افزایش غلظــت آلاینده ها و کاهش 
کیفیت هوا در مناطق پرتردد شــهری و صنعتی پیش بینی می شود.با توجه به 
ورود سامانه بارشی در پایان هفته، از اواخر وقت روز جمعه )۲۶آذر( برای بیشتر 
مناطق استان بارش باران و برای ارتفاعات بارش برف پیش بینی می شود.آسمان 
تهران نیز امروز نیمه ابری و غبارآلود با بیشترین و کمترین دمای ۱۰ و۴ درجه 
ســانتیگراد پیش بینی می شود.آسمان پایتخت فردا)۲۵آذرماه( صاف تا قسمتی 
ابری و غبارآلود خواهد بود و دمای هوا در گرم ترین و ســردترین زمان به ۱۰و 

۴ درجه سانتیگراد می رسد.

ثبت نام در آزمون کارشناسی ارشد ۱۴۰۱ تا ۲۷ آذر 
تمدید شد

ســازمان ســنجش با صدور اطلاعیه ای از تمدید ثبت نام متقاضیان در آزمون 
کارشناسی سال ۱۴۰۱ خبر داد.به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، پیرو انتشار 
اطلاعیه و دفترچه راهنمای ثبت نام و شرکت در آزمون ورودی مقطع کارشناسی 
ارشد ناپیوسته ســال ۱۴۰۱ در تاریخ های ۱۵ و ۱۶ آذر ضمن اعلام اصلاحات 
دفترچه راهنمای مذکور »به شرح زیر این اطلاعیه« به اطلاع متقاضیان ثبت نام 
می رساند، به منظور فراهم کردن تسهیلات بیشتر برای آن دسته از متقاضیانی 
که تا  تاریخ )۱۴۰۰/۰۹/۲۳( برای ثبت نام اقدام نکرده اند، ترتیبی اتخاذ شــده 
اســت که بتوانند تا پایان روز شنبه مورخ ۱۴۰۰/۰۹/۲۷ نسبت به ثبت نام و یا 
ویرایش اطلاعات خود اقدام کنند.متقاضیان ضرورت دارد که در مهلت در نظر 
گرفته شــده و پس از مطالعه دقیق دفترچــه راهنمای ثبت نام و فراهم نمودن 
مدارک و اطلاعات مورد نیاز، به درگاه اطلاع رسانی این سازمان مراجعه و نسبت 
به ثبت نام در آزمون مذکور اقدام کنند.ضمناً آن دســته از متقاضیانی که قبلًا 
نسبت به ثبت نام اقدام کرده اند، می توانند در صورت تمایل تا تاریخ فوق، نسبت 

به مشاهده و ویرایش اطلاعات ثبت نامی خود اقدام کنند.

وجود ۲۰ هزار کودک کار در شهر تهران
عضو شــورای شهر تهران از وجود ۲۰ هزار کودک کار در شهر تهران خبر داد.

به گزارش ایلنا، زهرا شــمس احســان در جلسه دیروز شورای شهر تهران پس 
از اســتماع صحبت های رئیس سازمان بهزیستی در تذکری گفت: بدون تردید 
اصلی ترین نهاد دولتی در جهت ســاماندهی اقشار آسیب پذیر جامعه، سازمان 
بهزیســتی است. بهزیســتی از چندین جهت وظایف و مسئولیت های سنگینی 
را عهده دار اســت.او ادامه داد: طبق ماده ۸۰ قانون برنامه ششــم توسعه دولت 
مکلف شد نســبت به تهیه طرح جامع کنترل و کاهش آسیب های اجتماعی با 
اولویت اعتیاد، طلاق، حاشــیه نشینی، کودکان کار و مفاسد اخلاقی به گونه ای 
عمل کند که آسیب های اجتماعی در انتهای برنامه به ۲۵ درصد میزان کنونی 
کاهش یابد. در بندهای ذیل این ماده تدوین سالانه اطلس آسیب های اجتماعی، 
تسهیل اشــتغال برای کلیه مددجویان واجد شرایط و تدوین نظام جامع رصد 
آسیب های اجتماعی و معلولیت ها مورد تاکید و تکلیف قرار گرفته است. با این 
حال طی بازدید های اینجانب از محدوده های دارای آســیب و گفتگوی رودررو 
و مســتقیم با معتادین متجاهر، جدی ترین مساله این عزیزان پس از گذراندن 
دوره پاکسازی و سم زدایی و بازگشت به جامعه، فقدان تمهیدات مناسب جهت 
ارائه تسهیلات اشــتغال و بازار کار مناسب است.شمس احسان گفت: به دلیل  
عدم پشــتیبانی و توانمندسازی مطلوب، این افراد پس از مدتی مجدد به روند 
گذشــته خود بازمی گردند. ایجــاد نظام جامع حمایت اجتماعــی، با تعریف و 
تدقیق گروه های هدف و مصادیق و ساز و کارهای حمایت مالی، حمایت شغلی، 
حمایت های روانی اجتماعی، مراقبت اجتماعی، حمایت از توســعه کارآفرینی و 
اشتغال متناسب با وضعیت این گروه های آسیب پذیر و تکمیل فرایند خروج از 
چرخه آسیب، مورد انتظار اســت.او با بیان اینکه  یکی از ظرفیت های سازمان 
بهزیســتی »مراکز جامعه پذیری و توانمندســازی بهبودیافتگان« است اظهار 
کرد: قرار اســت افــراد بهبودیافته از دام اعتیاد اغلــب بی خانمان را به زندگی 
اجتماعــی برگرداند. با توجه به نیاز جدی چنیــن اقدامی، چند مرکز فعال در 
این زمینه وجود دارد؟ چه برنامه ای برای توســعه این دســت مراکز در دستور 
کار اســت؟ شمس احســان با اشــاره به عزم این دوره مدیریت شهری درباره 
احیاء مراکز »بهاران« گفت: قرار است به ارایه خدمات شش گانه شامل اسکان، 
تغذیه، بهداشــت، مهارت آموزی و کارآفرینی، اصلاح رفتار و تسهیل بازگشت 
بــه خانواده و جامعــه در این زمینه ورود کنیم و با توجه به اینکه شــهرداری 
تهران در مددســراهای خود توان غربال و ارجاع افــراد بهبودیافته را به مراکز 
جامعه پذیری دارد؛ لذا انتظار می رود در راستای توسعه همکاری های هدفمند، 
امکان و ظرفیت همکاری خود را به شورای شهر اعلام فرمایید.او در ادامه به هم 
افزایی مدیریت شــهری و سازمان بهزیستی در توانمندسازی و خروج از چرخه 
حمایت زنان سرپرســت تاکید کرد و گفت: برای این منظور جناب آقای قادری 
بفرمایند ســازمان بهزیستی چه برنامه مشــخص و چه میزان موفقیت داشته 
اســت؟ شــهرداری تهران آمادگی همکاری متقابل با سازمان بهزیستی در هم 
افزایی میان تجارب و اجرای پروژه ها را دارد. لازم به توضیح است در حال حاضر 
با ظرفیت بیش از ۶۰ مرکز کوثر، بیش از ۲۰ بازارچه دائم و مناسبتی، ۱۵ مرکز 
تسهیل و توسعه کسب و کار و ســایر مجموعه های حوزه فرهنگی و اجتماعی 
چنین همکاری متقابلی می تواند واجد اهمیت باشد.وی افزود: یکی از دغدغه ها 
و نگرانی های جدی بنده ناشــی از بی توجهی بهزیســتی به وظیفه ذاتی در امر 
پذیرش و ســاماندهی افراد سالمند و بیمار بی خانمان است که در سالهای اخیر 
به دلایلی همچون کرونا و کمبود ظرفیت مراکز و تفکیک نبودن مراکز موجود 
بر اســاس شدت آسیب و وضعیت گروه های هدف، توان مراقبت تخصصی آن ها 
در سامانســراها و مددسرهای شــهرداری ممکن نیست. انتظار می رود در دوره 
مدیریت جنابعالی شــاهد چنین نابسامانی نباشیم.شمس احسان با بیان اینکه 
طبق ماده دو آیین نامه حمایت از کودکان کار و خیابان، ســازمان بهزیســتی 
موظف شــده است با همکاری و مشارکت شــهرداری و تشکل ها و انجمن های 
خیریه، نســبت به شناسایی، جذب و پذیرش و توانمندســازی کودکان اقدام 
کند گفت: طبق ماده ششــم این آیین نامه، تخصیص و تجهیز فضای فیزیکی 
مناسب جهت اجرای مراحل ســاماندهی با شهرداری ها است و در حال حاضر 
شهرداری تهران ۲۵ مرکز پرتو با حدود ۵ هزار کودک تحت پوشش با مدیریت 
تشکل ها و ســازمان های مردم نهاد فعال در این حوزه در حال ارائه برنامه های 
آموزشی، مهارت آموزی و توانمندسازی است که با توجه به آمار غیررسمی ۲۰ 
هزار کودک کار در کلانشــهر تهران، توســعه و ارتقای استانداری های خدمات 
این مراکز، در جهت افزایش کودکان تحت پوشــش، از اولویت های مهم شورای 

ششم است.

اخبار کوتاه
جای تصمیم گیری درباره افزایش سن بازنشستگی، لایحه بودجه ۱۴۰۱ نیست!

افزایش بیکاری و تبعیض، پیامد تصمیم عجیب دولت

رئیس اداره مراقبت از بیماری های واگیر وزارت بهداشت:

ورود امیکرون به کشور قطعی است

رئیس سازمان بهزیستی کشور:

بهزیستی با بودجه دریافتی توانایی انجام تمامی امور را ندارد

مدیرکل دارو و مواد تحت کنترل سازمان غذا و دارو مطرح کرد

افزایش کمبودها در پی عدم تخصیص سهمیه ارز دارو در نیمه دوم امسال

ضرورت توجه به فرصت ها و تهدیدات »فضای مجازی«

معاونت اجتماعی قوه قضائیه:

ایجاد مزاحمت برای اطفال و بانوان در معابر قابل مجازات است

گــروه اجتماعی – فهیمــه جهازیان: با 
گذشــت چند روز از ارســال لایحه بودجه از 
سوی دولت به مجلس هنوز حواشی این لایجه 
ادامه دارد و به مرور مشــکلات و مســائلی که 
این لایحه زمینه ســاز آن خواهد شــد مورد 
توجه قــرار می گیرد. یکی از این موارد افزایش 
دو سال به سن بازنشستگی تمامی صندوق های 
بازنشستگی اعم از کشوری و لشگری و سازمان 
تأمین اجتماعی اســت. دولــت در این لایحه 
اعلام کرده که حداقل و حداکثر بازنشســتگی 
تمام مستخدمین مرد و زن به هر میزان سابقه 
خدمت در صندوق ســازمان تأمین اجتماعی 
دو ســال افزایش می یابد، البته احکام قطعی 
هیئت های رســیدگی به تخلفات اداری برای 
بازنشســتگی از این حکم مســتثنی هستند. 
همچنین ســنوات خدمت مــورد قبول برای 
بازنشســتگی تمامی مســتخدمین مرد و زن 
دارای حداقــل مدرک کارشناســی معتبر در 
تمامی صندوق های بازنشستگی اعم از کشوری 
و لشگری و ســازمان تأمین اجتماعی دو سال 
افزایش خواهد یافت. همچنین مبنای دریافت 
مستمری به جای دســتمزد ۲ سال آخر، سه 

سال اخر خواهد بود.
این موضوع طی روزهای اخیر با مخالفت های 
بسیاری روبرو شده اســت؛ بیشترین ضربه را 
از این تغییر افرادی می خورند که در آســتانه 
بازنشستگی بودند و حالا یکباره دو سال دیگر 
بایــد خدمت کنند! از ســوی دیگر با توجه به 
بیــکاری بالا در کشــور این تصمیــم نه تنها 
به زیان افراد در آســتانه بازنشســتگی ، که به 
افزایش بیکاری هم می انجامد. خالی نشــدن 
ظرفیت مشاغل و تعویق بازنشستگی کارمندان 

و کارگران حداقــل ظرفیتی را که برای جذب 
نیروهای جدید شــکل می گرفت، کم می کند.
مهدی پازوکی، کارشناس اقتصادی، در گفتگو 
با یکی از رســانه ها افزایش ۲ ســاله سال های 
خدمت برای بازنشســتگی را عامــل افزایش 
بیکاری می خواند و بــا انتقاد از تصمیم دولت 
می گوید: من با افزایش ۲ ساله سن بازنشستگی 
موافقم اما افزایش سال های خدمت در کشوری 
که روز به روز بیکاری در آن بیشــتر می شود، 

درست نیست.
او با تاکید بر این که متخصصی که ۳۵ سال کار 
کرده باید بازنشسته شود، بیان می کند: با این 
شرایط بیکاری نباید افراد بیش از ۳۵ سال کار 
کنند. یکی از ویژگی های لایحه رئیسی تشدید 
بیکاری است. ضمن اینکه بسیاری از افرادی که 
اکنون سمت دارند با پارتی بازی سر کار رفته اند، 
این افراد نباید بیــش از این کار کنند.تصمیم 
دولت برای افزایش ســن بازنشســتگی البته 
ظاهرا برای حمایت از صندوق های بازنشستگی 
گرفته شده است اما در کنار این تصمیم ، این 
موضوع باعث تعجب است که سهم مشخصی 
برای تامین اجتماعی در این لایحه دیده نشده 
است، تا جایی که بدهی جاری دولت به سازمان 
نادیده گرفته شده است. این مساله  که برخلاف 
لوایح بودجه دو سال قبل، رقمی بابت پرداخت 
به تامین اجتماعی در نظر نگرفته  نشده است، 
موضوع مهمی است که نگرانی هایی را در میان 

کارگران و بازنشستگان به دنبال داشته است.
خبرگــزاری کارگری ایلنا هم در گزارشــی با 
انتقاد از این لایحه و پیامدهای آن در این زمینه  
نوشت: در صورتی که دولت حاضر نیست بدهی 
انباشــته ی ۴۰۰ هزار میلیارد تومانی خود به 

ســازمان تامین اجتماعی را بپــردازد و حتی 
هیچ پیش بینی ای برای پرداخت بدهی جاری 
خود که حدود ۶۰ هزار میلیارد تومان اســت، 
صورت نداده، تصمیم گرفته با کاستن از مزایای 
مزدی و حقوقی کارگران، بحران سازمان تامین 
اجتماعــی را تخفیف دهد یا از رســیدن این 
بحران به مرحله ی غیرقابل بازگشت جلوگیری 
کند.در این گزارش به نقل از منتقدان افزایش 
ســن بازنشســتگی در این لایجه آمده است: 
چگونه می توان قانون تامین اجتماعی و ضوابط 
بازنشســتگی را بدون مشــارکت دادن جامعه 
هدف و از طریــقِ لایحه بودجه که فقط برای 

یک سال کاربرد دارد، به دلخواه تغییر داد؟
این ایراد دقیقی اســت کــه گویی دولت اصلا 
توجهــی به آن نــدارد. در واقــع تغییر قانون 
بازنشستگی نه مربوط به یک سال خاص است و 
نه می توان آن را مقطعی اجرا کرد. اگر دولت در 
نظر دارد که از این به بعد ســن بازنشستگی به 
طور کلی ۲ سال افزایش پیدا کند چرا آن را در 
قالب لایحه بودجه ای آورده که مربوط به سال 
اینده است و شامل ســال های آتی نمی شود؟ 
آیــا بهتر نبود که دولت این موضوع را در قالب 
لایحه ای مســتقل برای مجلس می فرستاد؟ با 
این شکل اگر برای مثال در لایحه بودجه سال 
۱۴۰۲ این موضوع گنجانده نشــود یا مجلس 
برای دو ســال بعد با این اقــدام مخالفت کند، 
چه می شــود؟! در آن صورت فقط کسانی که 
در سال ۱۴۰۱ قرار بوده بازنشسته شوند، یک 
سال اضافه خدمت می کنند و دیرتر بازنشسته 

می شوند!
این گونه مســائل باعث شده که جعفر قادری 
رئیس کمیتــه اقتصادی کمیســیون برنامه، 

بودجه و محاســبات مجلس درباره افزایش دو 
سال به سن بازنشستگی عنوان کند که ممکن 
است مجلس تصمیمی متفاوت با دولت بگیرد.
وی عنوان کرده که  به علت افزایش »سن امید 
به زندگی« در ایران، پرداختی های صندوق های 
بازنشســتگی افزایش یافته اســت. کشورهای 
پیشــرفته، در این زمان ها، ســن بازنشستگی 
را افزایش می دهند تا تعــادل و توزانی را بین 
ورودی و خروجــی صندوق ها ایجاد کنند. اگر 
استدلال و آمار دولت محکم باشد، این پیشنهاد 
به صندوق های بازنشستگی کمک می کند اما 
اگر قابل اتکا نباشد، تصمیمی متفاوت از دولت 
می گیریم .قادری تصریح کرد: »در نهایت تنها 
پس از اینکه تمام ملاحظات را در نظر گرفتیم، 
بــرای افزایش ســن بازنشســتگی و افزایش 
ســنوات مبنای محاســبه حقوق بازنشستگی 

تصمیم گیری می کنیم.« 
وی در ادامــه با بیان مســائلی که با توجه به 

تصمیم مقطعی دولت رخ خواهد داد، تصریح 
کرد که بهتر اســت دولت لایحه  جداگانه ای را 
برای مدیریت ورودی و خروجی  صندوق های 
بازنشســتگی به مجلس ارائــه کند. حال باید 
منتظر ماند و دید نتیجه این تصمیم نه چندان 
پسندیده دولت در مجلس چه خواهد شد و آیا 
مجلسی که مدعی حمایت از اقشار کم درآمد 
و آسیب پذیر است به این مورد توجه خواهند 
داشت یا اینکه این موضوع در هیاهوی مسائل 
دیگر یا تعاملات دولت و مجلس گم می شود و 
 کسی به مشکلات این تصمیم مقطعی دولت 

توجه نمی کند؟!
توجه به این نکته هم مهم است که مجلس دهم 
»طرح ممنوعیت به کار گیری بازنشستگان« را 
تصویب کرد تا به افزایش اشتغال جوانان کمک 
کرده باشد و حالا در صورت تصویب افزایش ۲ 
سال به سن بازنشستگی، مجلس یازدهم گامی 

در جهت عکس آن برداشته است.

قــادری گفت: دو آزمایشــگاه بــرای ارزیابی 
ســویه امیکرون در کشور فعال هستند و این 
جهش دیر یا زود به کشــور ما خواهد رسید.
به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان، ابراهیم 
قــادری رئیس اداره مراقبــت از بیماری های 
واگیر وزارت بهداشــت دربــاره ورود جهش 
جدید کرونا به کشور گفت: ویروس کووید ۱۹ 
مســتعد جهش اســت و امیکرون هم یکی از 
جهش هایی اســت که دیر یا زود به کشور ما 
می رســد. دو آزمایشگاه در سطح کشور برای 
ارزیابی ژنتیکی جهش امیکرون فعال هستند 
و در موارد خاص ما بررســی می کنیم که این 
ویروس وارد کشور شده است یا خیر.او افزود: 
وارد شــدن جهش امیکرون به کشور قطعی 
بوده و بعید است که این جهش از ویروس به 

کشور خاصی وارد نشود.
قادری در پاســخ به این سوال که اگر فردی 
برای تشخیص جهش امیکرون به آزمایشگاه 
مراجعه کند، امکان تشخیص این سویه وجود 
دارد یا خیر؛ گفــت: در مرحله اول ما ابتلای 
فرد بــه کرونا را تشــخیص می دهیــم؛ تنها 
مــوردی که در مورد این جهش نگران کننده 
اســت به ســرعت ایجاد پیک و انتشارپذیری 
آن مربوط می شــود. درصد ابتــلای افراد به 
ســویه امیکرون در بحث مدیریتی بسیار مهم 

اســت؛ در غیر این صورت اطلاع فردی قابل 
استفاده نیست. تشخیص سویه امیکرون برای 
همه افراد در دســترس نیســت و فقط در ۲ 
آزمایشــگاه از طریق ژنتیکی در موارد خاص 
پیگیری می شــود.او افزود: ارزیابــی ابتلا به 
کرونــا با کیت های معمولی انجام می شــود و 
برای اطلاع از ابتلا به سویه امیکرون، ارزیابی 
اپیدمیولوژیک انجام می شود و برای همه افراد 
ایــن ارزیابی صورت نمی گیرد. نمونه تســت 
تعدادی از افراد انتخاب شــده از سطح کشور 
برای این دو آزمایشــگاه فرستاده می شود تا 
مطلع شویم ســویه امیکرون وارد کشور شده 
یا خیر و سرعت انتشار آن تا چه میزان است.
تقویت نظارت های مرزی برای ممانعت از 

ورود »امیکرون« به کشور
وزیر کشور با بیان اینکه سویه جدید بیماری 
کرونا در محیط پیرامونی کشور مشاهده شده 
اســت، گفت: تلاش داریم با تقویت امکانات 
بهداشــتی در مرزهای کشور و پایش و رصد 
ورودی مرزهای کشــور مانع از ورود ویروس 
جدید کرونا به کشور شویم.به گزارش ایسنا، 

دکتر احمد وحیدی در بیست و نهمین نشست 
قرارگاه عملیاتــی مقابله با کرونا که با حضور 
نمایندگان دســتگاهها در محل وزارت کشور 
برگزار شد با بیان اینکه مهم ترین نگرانی در 
شرایط کنونی جلوگیری از ورود سویه جدید 
امیکرون کرونا به کشــور است، گفت: باید با 
تمام ظرفیت ها به خصوص در قسمت مبادی 
مرزهای کشــور نظارت های لازم را داشــته 
باشــیم.وی در این خصوص گفت: بر اســاس 
برخی گزارش ها سویه امیکرون در کشورهای 
همسایه مشــاهده و برای همین باید مراتب 
دقت و حساســیت را در این زمینه داشــته 
باشیم.وزیر کشور افزود: تلاش داریم با تقویت 
امکانات بهداشتی در استان های مرزی، به نحو 
موثر و مطلوبتری ورود سویه جدید بیماری را 
به کشــور کنترل کنیم.موضوع تزریق واکسن 
از دیگر محورهای مورد اشــاره دکتر وحیدی 
بــود و در این خصوص گفــت: کمیته اطلاع 
رســانی باید مفهوم ضرورت تزریق واکسن را 
به صورت دقیق برای مردم روشن کند و اینکه 
این کار با هدف حفظ ســلامت عمومی مردم 

عزیز کشورمان صورت گیرد.بر اساس گزارش 
پایگاه اطلاع رسانی وزارت کشور، وی در این 
خصــوص گفت: همه ما تابع مصوبات ســتاد 
ملــی مدیریت بیماری کرونا هســتیم و باید 
با تزریق به موقع واکســن و رعایت حداکثری 
پروتکل های بهداشــتی به مهار کامل بیماری 

در کشور کمک کنیم.
خطر بروز پیک  جدید کرونا

دبیر کمیته علمی کشــوری مقابله با کرونا با 
اشاره به اینکه این کمیته در زمینه بازگشایی 
مــدارس و رعایــت پروتکل هــا فقــط نقش 
پیشــنهادی دارد، گفت: رعایت پروتکل های 
بهداشــتی و پیگیــری رعایــت پروتکل ها بر 
عهــده وزارت آمــوزش و پرورش اســت که 
اقدامــات لازم را جهت اجــرای پروتکل های 
بهداشتی انجام دهد.دکتر حمیدرضا جماعتی 
در گفت وگو با ایســنا، با تاکید بر لزوم رعایت 
با  پروتکل های بهداشــتی در مدارس، گفت: 
این کار شــاید بازگشایی مدارس خیلی سبب 
ایجاد ضرر و مشــکل در ایجاد پاندمی نشود؛ 
ولی متاسفانه در خیلی از مناطق پروتکل های 

بهداشــتی رعایت نمی شــود و این می تواند 
سبب بروز زمینه ای برای پیک های جدید در 
کشور شــود.او تاکید کرد: کمیته علمی کرونا 
فقط مباحث علمی را پیــش می برد و رعایت 
و  آنها  بهداشــتی، چگونگــی  پروتکل هــای 
پیگیــری رعایت پروتکل ها بــر عهده وزارت 
آموزش و پرورش اســت کــه اقدامات لازم را 
جهت اجــرای پروتکل های بهداشــتی انجام 
دهد.دبیــر کمیتــه علمی کشــوری مقابله با 
کرونــا دربــاره برگزاری حضــوری امتحانات 
دانش آموزان در دی ماه،  تصریح کرد: توصیه 
ما رعایت جدی پروتکل های بهداشتی در این 
ایام در مدارس و همچنین دانشــگاه ها است 
و پیگیری رعایــت پروتکل ها حتما باید انجام 
شــود. ما فقط می توانیم مباحث علمی که چه 
مواردی می تواند باعــث به وجود آمدن پیک 
شــود و موارد مربوط بــه جلوگیری را عنوان 
کنیــم و اجــرای قوانین مربوط بــه کمیته 
علمی نیســت.جماعتی اظهــار کــرد: یا باید 
بازگشــایی به تاخیر افتد و یا اینکه پروتکل ها 
کاملا رعایت شــود و یا اینکه سیستمی وجود 
داشــته باشــد که رصــد کند تــا پروتکل ها 
نــه تنها در مــدارس بلکــه در مجامع دیگر 
 هم رعایت شــود و افــراد در برابر کووید۱۹

 ایمن باشند.

قادری گفت: ۴۳درصد مراجعات مردم به سازمان بهزیستی 
برای کمک مالی اســت .به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، 
علی محمد قادری رئیس سازمان بهزیستی کشور صبح دیروز 
در صحن علنی شورای اســلامی شهر تهران گفت: سازمان 
بهزیستی بیش از ۶ میلیون ۷۰۰هزار نفر افراد تحت پوشش 
دارد در که سازمان بهزیســتی در امتداد تلاش های قبلی با 
رویکرد علمی و تحصصی در تلاش اســت به خدمت جامعه 
هدف خود بپردازد.قادری گفت: افراد دارای معلولیت در کنار 
ناتوانی های ذاتی استعداد های شگرفی دارند که موفقیت های 

آن ها در میادین علمی و ورزشی مختلف گویای چنین ادعایی 
است.رئیس سازمان بهزیستی کشور گفت: سازمان بهزیستی 
۲میلیون و ۶۸۰هزار خانوار تحت پوشــش دارد که یکسری 
خدمات اجتنــاب ناپذیر داریم و اگر اختلالی در آن باشــد 
همانند مســتمری این افراد با مشکلاتی روبرو می شویم.وی 
ادامه داد: ســازمان بهزیستی در حوزه توانبخشی ۱میلیون و 
۷۰۰ هزار نفر را تحت پوشش خود دارد که به نسبت بودجه 
دریافتی سازمان بهزیســتی، توانایی انجام امور را ندارد.وی 
گفت: باید گفت با اســتعلامی که از ســامانه سامد ریاست 

جمهوری گرفته شده ۴۳درصد مراجعات مردم کمک مالی و 
امرار معاش از سازمان بهزیستی است.قادری با اشاره به قانون 
حمایت از معلولان گفت: یکی از آن ها مناسب سازی شهری 
است که شهرداری در این حوزه نقش مهمی را ایفا می کند.
وی ادامه داد: با پیگیری شــهرداری قرارگاهی ایجاد شده که 
موضوعات آسیب های اجتماعی را بتوانیم با هم افزایی بیشتر 
جهت حل مشکلاتشان حرکت کنیم.قادری بیان کرد: بیش 
از ۹۰ درصد کودکان کار به خانه بازمی گردند، نیاز است که 
میز مشترکی برای مناسب سازی ایجاد شود ما می توانیم این 

موضوعات را پیگیری کنیم.وی تاکید کرد: مناسب سازی تنها 
برای معلولان نیست، خانم های باردار، سالمندان و... جزو آن 
هستند، اورژانس اجتماعی در بهزیستی وجود دارد و می تواند 
این موضوعات و آسیب های اجتماعی را دنبال کند. مشکلات 
زیاد اســت و آن ها را احساس کردیم، اما نیاز به کمک داریم. 
قادری گفت: در این دوره جدید دولت و شــهرداری کار های 
ماندگاری باید انجام دهیم، در کشور مجموعه شهربازی برای 
معلولان وجود ندارد، انشــالله خدا به ما کمک کند تا بیشتر 

خدمت و مسیر را آسان کنیم.

مدیــرکل دارو و مواد تحت کنترل ســازمان 
غذا و دارو نسبت به افزایش کمبودها در پی 
عدم تخصیص ســهمیه ارز دارو در نیمه دوم 
امسال هشــدار داد.حیدر محمدی در ارتباط 
با اینکه هنوز ســهمیه ارزی شــش ماه دوم 
ســال برای دارو تخصیص داده نشــده است 
بــه خبرنگار ایلنا گفت: در شــش ماه اول به 
ما کم ارز ترجیحی اختصاص داده شــد. در 
واقع یــک و نیم میلیــارد دلار ارز ترجیحی 
به ما داده شــد و ســپس ۵۰۰ میلیون دلار 
دیگر نیز اختصــاص دادند که در مجموع دو 
میلیارد دلار ارز ترجیحی بود. در صورتی که 
نیاز ما حداقل ســه میلیارد در سال است. ارز 
دارو در شش ماه دوم در قانون بودجه عنوان 

شــده بود که نیمایی می شود، اما هنوز  به ما 
اختصاص داده نشده است. او در ادامه گفت: 
طبق آنچه از ســوی ریاست جمهوری عنوان 
شده است به نظر می رسد دوباره حدود ۶۰۰ 
تا ۷۰۰ میلیون دلار ارز ترجیحی قرار اســت 
مســاعدت کنند و اختصاص یابد.محمدی در 
پاسخ به این ســوال که باید چه میزان برای 
شــش ماهه دوم اختصاص یابد تا با مشــکل 
مواجه نشوید؟ گفت: ما گفته ایم حداقل باید 
یک و نیــم میلیارد اختصاص یابد وگرنه باید 
بخشــی از ارز اختصاص یافته واردات دارو را 
نیمایی کنیم، در غیر ایــن صورت کمبودها 
زیاد می شود. پارســال هم به همین صورت 
شــد. در حال حاضر کمبودهای ما در حدود 

۴۰ قلم است. بهمن و اســفند سال گذشته 
کمبودها به ۲۲۰ قلم رسیده بود.او افزود: ارز 
به محض اینکه اختصاص نیابد، کمبودها بالا 
می رود. اگر ارز اختصــاص نیابد، باید قیمت 
دارو آزاد و ارز نیمایی شــود و یــا اینکه ارز 
دولتی برای دارو اختصــاص یابد و دارو وارد 
شود. تامین دارو با تامین ارز ارتباط مستقیم 
دارد. هرکدام از ایــن دو حالت اتفاق نیافتد، 
ارز دچــار کمبود می شــود و تــا تامین ارز 
انجام نشــود، کمبود دارو هــم افزایش پیدا 
می کنــد و از ۲۲۰ قلم هم می تواند بیشــتر 
شــود و به ۵۰۰ قلم دارو نیز برســد. بستگی 
دارد چه میزان ذخایر دارویی داشــته باشیم 
که ذخایر دارویی ما متاســفانه زیاد نیست و 

زیر یک ماه است.محمدی در ارتباط با حذف 
ارز ترجیحی در لایحه بودجه ســال ۱۴۰۱ و 
تاثیــر آن بر واردات مواد اولیه و اقلام دارویی 
گفت: اگر مابه التفاوت آن را به بیمه ها بدهند 
و بیمه ها پوشــش بدهند که به مردم فشــار 
وارد نشــود، اتفاقــی رخ نمی دهد. در بودجه 
گفته شــده است مابه التفاوت باید به بیمه ها 
پرداخت شــود. اگر خدایی نکرده این اتفاق 
رخ ندهد، مشــکل ایجاد می شــود و تبعات 
اجتماعــی دارد.وی در ارتباط با تخلف برخی 
شرکت های داروســازی داخلی در استفاده از 
ارز ترجیحی گفت: در حوزه دارو و تجهیزات 
وارداتی قیمت گذاری می کنیم، اما درباره مواد 
اولیه داروها اینگونه نیست و شرکت هایی که 

مواد اولیــه داروها را دریافــت می کنند، ارز 
می گیرند اما قیمت گذاری نمی شــوند. وقتی 
شــرکتی ارز دولتی می گیرد باید براساس آن 
قیمت گذاری شود و به قیمت یک پنجم دارو 
را عرضه کند. وقتی این قیمت گذاری صورت 
نمی گیرد یعنــی »ارز دولتی بگیر و با قیمت 
آزاد بفروش« و این این یکی از مســائلی بود 
که از آن ســوء استفاده شد، اما مقدارش بالا 
نیســت.محمدی در واکنش به گلایه برخی 
از بیمــاران پیوند کلیــه در ارتباط با کمبود 
داروی »پروگــراف« گفــت: داروی پروگراف 
وارد می شود و به وفور نیز تولید داخل دارد، 
اما برخی از بیماران نمی خواهند داروی تولید 

داخل را استفاده کنند.

رئیس ســازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی با اشاره به 
پژوهش های انجام شده در حوزه فهم عمیق فضای مجازی 
گفت: فرصت ها و تهدیدات فضای مجازی قابل انکار نبوده 
و توجه به آن ها ضروری است.به گزارش ایسنا، حسن ملکی 
با تأکید بر لزوم توجه به فضــای مجازی اظهار کرد: برای 
این که بتوانیم برای برنامه درسی و فضای مجازی، نسبتی 
شفاف، کارآمد و کافی برقرار کنیم، نیاز داریم که هم بتوانیم 
فضای مجازی را به درستی بشناسیم و هم برنامه درسی را 
با طرز تلقی های موجود، مورد بررسی و شناخت قرار دهیم 

زیرا اگر این دو ماهیت را به درستی مورد توجه قرار ندهیم، 
برقراری ارتباط و نســبت بین آنها کار آسانی، نخواهد بود.
رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی، افزود: امروز، 
فضای مجازی، تبدیل به یک محیط فراگیر شــده اســت، 
به همین خاطر در هر نقطه ای شــاهد آثار فضای مجازی 
هســتیم. در واقع فضای مجازی علاوه بر گستردگی دارای 
عمق شــده است این در حالی اســت که برنامه درسی نیز 
دارای وسعت و عمق خاصی است. لذا وقتی از برنامه درسی 
صحبت می کنیم، باید به فراتر از کتاب و مواد آموزشی فکر 

کنیم زیرا ســخن از برنامه درسی، صحبت از طرح و نقشه 
تعلیم و تربیت اســت، که حالت خــرد و کلان دارد. ملکی 
ادامه داد: در این روند، برنامه ریزی درســی، از طرح خردی 
که معلم در کلاس تدریس می کند تا طرح کلانی که برای 
نظام برنامه درسی در سطح ملی طراحی و تدوین می شود 
را، در بر می گیرد بنابراین اگر در طراحی این نقشه، درست 
عمل کنیم و اقتضائات مربوط به فضای مجازی را، در داخل 
این برنامه مورد توجه قرار دهیم، می توانیم برنامه درســی 
کارآمدی در دنیای کنونی داشته باشیم زیرا فضای مجازی 

واقعیتی عیان است که بیانی شفاف دارد و ما نمی توانیم به 
آن بی اعتنا باشــیم.به گزارش مرکزاطلاع رسانی و روابط 
عمومی وزارت آموزش و پرورش؛ وی فضای مجازی را دارای 
فرصــت و تهدید خواند و گفت: توجه بــه فضای مجازی، 
اجتناب ناپذیر اســت زیرا این فضا با وجود این که فرصتی 
برای رشد ایجاد می کند، تهدیداتی را نیز در دل خود دارد و 
برای این که بتوانیم آسیب های این مسیر را کم رنگ کنیم 
لازم اســت هنر بودن در این فضــا را یاد گرفته و به دانش 

آموزان آموزش دهیم.

معاونت اجتماعی و پیشــگیری از وقوع جرم 
قــوه قضائیه تاکید کرد کــه ایجاد مزاحمت 
بــرای اطفــال و بانــوان در معابــر و اماکن 

عمومی جرم و قابل مجازات است.
بــه گــزارش ایســنا، معاونــت اجتماعی و 
پیشــگیری از وقوع جــرم قــوه قضائیه در 
به  پیامکــی خود  اطلاع رســانی  تازه تریــن 

شــهروندان اعلام کرده اســت کــه »ایجاد 
مزاحمت بــرای اطفال و بانــوان در معابر و 
اماکــن عمومی یا توهین بــه آن ها با الفاظ و 

حرکات مخالف شئون و حیثیت، قابل مجازات 
می باشــد«. به موجب ماده ۶۱۹ کتاب پنجم 
قانون مجازات اســلامی، »هرکس در اماکن 

عمومی یــا معابر متعــرض و مزاحم اطفال یا 
زنان شود یا با الفاظ و حرکات مخالف شئون 
و حیثیــت به آنان توهین کنــد به حبس از 

 ۲ تــا ۶ ماه و تــا ۷۴ ضربه شــلاق محکوم
 خواهد شد«

منظور از اماکن عمومی، مکان هایی است که 
بــه عموم مردم تعلق دارد و مردم به شــکل 
آزاد و بدون کســب اجازه حــق ورود دارند. 
هم چینن معابر نیز محل هایی برای رفت وآمد 

عموم مردم به شکل آزادانه است.


